
Protokół Nr XXXIV/2021 

z sesji Rady Miejskiej w Tykocinie 

z dnia 24 marca 2021 r. 

 

XXXIV Sesja Rady Miejskiej w Tykocinie odbyła się w Sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego 

w Tykocinie pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Renaty Kamińskiej. 

W obradach udział wzięli zaproszeni goście, radni oraz pracownicy obligowani z urzędu, 

według list załączonych do protokołu. 

Do punktu 1 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska przywitała przybyłych na sesję radnych. 

Stwierdziła, że ilość radnych obecnych na sesji, zapewnia regulaminowe quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Obrady rozpoczęto o godz. 10.10. Stan radnych wynosił 9 obecnych było 9. 

Do punktu 2 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska przedstawiła radnym proponowany  

zmieniony porządek obrad. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem porządku obrad głosowało 9 radnych. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie  sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Miejskiej w Tykocinie. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Tykocinie. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2022 roku. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Tykocin na rok 2021. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Tykocin na lata 2021-2035 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych sołtysom. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonym przez Gminę 

Tykocin oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenia nauczycieli 

pobieranych przez uczelnie oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest 

przyznawane w 2021 roku.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Tykocin na okres powyżej 3 lat z 

dotychczasowym dzierżawcą oraz o wyrażeniu zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie z zasobu  gminnego 

nieruchomości gruntowe, położonej w obrębie Tykocin, gm. Tykocin. 



12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Tykocin w 2021 roku.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Tykocin a Gminą Krypno.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

w Gminie Tykocin na lata 2021-2023. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości opłaty za wpis do rejestru  żłobków i 

klubów dziecięcych. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Przedszkola w Tykocinie, ul. 

Szkolna 1, 16-080 Tykocin poprzez przeniesienie jego siedziby. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt  dziecka, 

maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie oraz określenia warunków zwolnienia od 

ponoszenia tych opłat w Żłobku Samorządowym prowadzonym przez gminę Tykocin. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Tykocin. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedłużenia do dnia 30 września 2021 roku terminu 

wniesienia opłaty II raty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, 

płatnych do 31 maja 2021 roku w lokalach gastronomicznych na terenie Gminy Tykocin.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany nazwy Centrum 

Kultury, Sportu i Turystyki Ziemi Tykocińskiej w Tykocinie na Port Kultury Tykocin i nadania 

nowego statutu samorządowej instytucji kultury zorganizowanej przez gminę Tykocin- Port 

Kultury Tykocin. 

21. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w  Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Tykocin na lata 2018-2022 za 2020r. 

22. Sprawozdanie z realizacji ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wsparciu rodziny i  systemie 

pieczy zastępczej za 2020 r. 

23. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tykocinie za 

2020 rok. 

24. Interpelacje i zapytania radnych. 

25. Wolne wnioski i informacje.  

26. Zakończenie sesji. 

 

Do punktu 3 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się do radnych o przyjęcie 

protokołu z XXXII Sesji Rady Miejskiej w Tykocinie. Radni nie wnieśli uwag do protokołu. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z XXXII Sesji Rady Miejskiej 

głosowało 9 radnych, protokół został przyjęty jednogłośnie.  

Do punktu 4 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się do radnych o przyjęcie 

protokołu z XXXIII nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Tykocinie. Radni nie wnieśli uwag do 

protokołu. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z XXXIII nadzwyczajnej Sesji 

Rady Miejskiej głosowało 9 radnych, protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 



Do punktu 5 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska przeszła do odczytania projektu uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXXIV/228/2021 Rady 

Miejskiej w Tykocinie z dnia 24 marca 2021 r, w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w 2022 roku, głosowała 9 radnych, Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Do punktu 6 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się do Pani Skarbnik o omówienie 

zmian. 

Pani Skarbnik Dorota Sadowska powiedziała, że zwiększa się plan dochodów budżetowych o 

201.712 zł, w tym: 

- wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych dotyczące dróg – 4.308 zł., 

- wpływy z podatków od nieruchomości i leśnego od osób prawnych – 51.000 zł, plan zwiększono na 

podstawie złożonych deklaracji, 

- wpływy z podatku od nieruchomości od osób fizycznych – 50.000 zł, plan zwiększono na podstawie 

przypisu decyzji podatkowych, pomniejszonych o ewentualne umorzenia w związku z COVID, 

- wpływy z odsetek od nieterminowo płaconych podatków – 500 zł, 

- wpływy z opłaty adiacenckiej rozłożonej na raty – 9.000 zł, 

- dotację na zadania zlecone – 11.114 zł, na sfinansowanie zrealizowanych w 2020 roku zadań 

wynikających z ustawy – Prawo o aktach stanu cywilnego, ustawy o ewidencji ludności oraz ustawy o 

dowodach osobistych, 

- przekazania środków z wydzielonego rachunku szkoły – 84 zł, 

- dochody pochodzące z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na realizację zadania pn. Transport 

osób mających trudności w samodzielnym dotarciu do punktów szczepień przeciwko wirusowi SARS-

CoV-2 oraz organizacja telefonicznego punktu zgłoszeń – 18.000 zł. 

- zwroty nienależnie pobranych świadczeń z pomocy społecznej – 351 zł, 

- środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na realizację Programu „Wspieraj seniora” – 8.997 zł, 

- zwroty nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych – 10.000 zł,  

- odsetki od zwracanych świadczeń – 1.100 zł, 

- dochody na realizację projektu pn. „Utworzenie żłobka na terenie gminy Tykocin”(środki unijne) – 

36.458 zł, ogólny koszt dofinansowania w 2021 roku wyniesie 487.333 zł, 

- dochody z tytułu wyżywienia dzieci w żłobku – 100 zł, 

- wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych dotyczące opieki nad bezdomnymi zwierzętami – 700 zł. 

Dodała, że zmniejsza się plan dochodów budżetowych o kwotę 106.212 zł, w tym: 



- wpływy z podatku rolnego i leśnego od osób fizycznych – 13.000 zł, na podstawie wystawionych 

decyzji podatkowych, 

- subwencję na zadania oświatowe – 54.737 zł., 

- dochody związane z działalnością żłobka – 38.475 zł, zaplanowane były dochody z tytułu wynajmy 

pomieszczeń na potrzeby realizacji projektu, dochody te stanowią wkład rzeczowy w realizowanym 

projekcie i nie będą rozliczane finansowo. 

 Zwiększa się plan wydatków budżetowych o kwotę 309.629 zł, i przeznacza na: 

- remont pomieszczeń urzędu – 10.000 zł, 

- diety sołtysom – 26.000 zł, 

- wydatki związane z przeciwdziałaniem alkoholizmowi – 49.255 zł, są to środki niewykorzystane w 

2020 roku, 

- wydatki na transport osób mających trudności w samodzielnym dotarciu do punktów szczepień 

przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 oraz organizacja telefonicznego punktu zgłoszeń – 18.000 zł., 

- wydatki na realizację Programu „Wspieraj seniora” – 8.997 zł, 

- przekazanie do Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych i 

odsetek od świadczeń – 11.100 zł, 

- wydatki na realizację projektu pn. „Utworzenie żłobka na terenie gminy Tykocin” w części pokrytej z 

dofinansowania – 36.458 zł, 

- wydatki związane z funkcjonowaniem żłobka, poza projektem – 98.819 zł, w tym na zwiększone 

koszty wyżywienia oraz wynagrodzenie pracowników, 

- wydatki na zakup usług związanych z opieką nad zwierzętami – 30.000 zł, 

- dotację podmiotową dla Biblioteki Publicznej – 21.000 zł, wydatki są niezbędne do prawidłowego 

funkcjonowania biblioteki. 

Zmniejsza się plan wydatków budżetowych o kwotę 123.400 zł, w tym: 

- wydatki na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń w przedszkolu – 39.840 zł, oszczędności 

wynikają z niezatrudnienia pomocy w okresie styczeń – kwiecień, 

- wydatki w żłobku, planowane wcześniej jako wkład własny w projekcie – 83.560 zł. 

Pani Skarbnik dodała, że w wyniku zmian w budżecie zwiększył się deficyt budżetu o kwotę 

90.729 zł i pokryty zostanie środkami pozostałymi z wykonania budżetu w 2020 roku – 41.477,57 zł i 

przychodów jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych, 

związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach – 

49.251,43 zł – wydatki na przeciwdziałanie alkoholizmowi. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXXIV/229/2021 Rady 

Miejskiej w Tykocinie z dnia 24 marca 2021 r. w sprawie zmian w budżecie gminy Tykocin na rok 

2021 , głosowało 9 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 



 

 Do punktu 7 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu siódmego, po czym o 

omówienie zmian zwróciła się do Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik Dorota Sadowska wyjaśniła, że  dokonano zmiany w zakresie następujących 

przedsięwzięć, a mianowicie, dodano jedno przedsięwzięcie pn.”Utworzenie żłobka na terenie Gminy 

Tykocin” . Zadanie będzie realizowane w latach 2021-2022, z dofinansowaniem ze środków unijnych 

w wysokości- 759.446.12 zł, a koszt realizacji to kwota 879.108 zł. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXXIV/230/2021 Rady 

Miejskiej w Tykocinie z dnia 24 marca 2021 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Tykocin na lata 2021-2035 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań, 

głosowało 9 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 Do punktu 8 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu ósmego, a następnie 

przeszła do odczytania treści uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXXIV/231/2021 Rady 

Miejskiej w Tykocinie z dnia 24 marca 2021 r. w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowych sołtysom , głosowało 9 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Do punktu 9 porządku obrad 

 
 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu dziewiątego a 

następnie zwróciła się do Pani Urszuli Gołębiewskiej o omówienie projektu uchwały. 

 

 Pani Urszula Gołębiewska Kierownik Referatu Organizacyjnego w Urzędzie Miejskim w 

Tykocinie powiedziała, że zgodnie z art. 70a  Ustawy Karta Nauczyciela w budżetach organów 

prowadzących szkoły wyodrębnia się środki na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli. 

W budżecie gminy Tykocin na 2021 rok wyodrębniono takie środki w wysokości 0,8% planowanych 

rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. 

 Dodała, że jak wynika z art. 91 ww. ustawy w przypadku szkół i placówek prowadzonych przez 

jednostki samorządu terytorialnego zadania i kompetencje organu prowadzącego wykonuje 

odpowiednio rada gminy. Ustalona maksymalna kwota dofinansowania opłat została uzgodniona z 

dyrektorami szkół działającymi na terenie gminy Tykocin, a projekt przedmiotowej uchwały został 

przedłożony Związkom Zawodowym zrzeszającym nauczycieli na terenie gminy Tykocin. 

 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXXIV/232/2021 Rady 

Miejskiej w Tykocinie z dnia 24 marca 2021 r. w sprawie ustalenia planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonym 

przez Gminę Tykocin oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 

nauczycieli pobieranych przez uczelnie oraz specjalności i form kształcenia, na które 



dofinansowanie jest przyznawane w 2021 roku, głosowało 9 radnych, Uchwała została podjęta 

jednogłośnie. 

Do punktu 10 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu dziesiątego, a 

następnie zwróciła się do Pani Marty Okuła o omówienie projektu uchwały. 

 Pani Marta Okuła podinspektor ds. gospodarowania  nieruchomościami w Urzędzie Miejskim 

w Tykocinie powiedziała, że uchwała dotyczy zgody na wydzierżawienie działki, która znajduje się w 

obrębie Stelmachowo na rzecz dotychczasowego dzierżawcy, Pana Witolda Kuleszy, który wystąpił z 

wnioskiem o przedłużenie umowy. Pani Marta Okuła dodała, że dla zawarcia kolejnej umowy najmu po 

umowie zawartej  na czas oznaczony do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, wymagana 

jest zgoda rady miejskiej. Jednocześnie w przypadku zgody na zawarcie kolejnej umowy na czas 

oznaczony dłuższy iż 3 lata lub na czas nieoznaczony, rada miejska może wyrazić zgodę na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego zawarcia takiej umowy. Pani Marta Okuła dodała, że działka o której 

mowa jest działką rolną o powierzchni 1h19a. Zgodnie z załącznikiem jest to działka nr 150/11. 

 Pytanie zadała Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska: od jak dawna pan Kulesza 

dzierżawi tę działkę? 

 Odpowiedzi udzieliła Pani Marta Okuła mówiąc, że od 3 lat. 

 Pytanie zadał Radny Stanisław Rogalewski: jaka jest opłata za dzierżawę tej działki? 

 Odpowiedzi udzieliła Pani Marta Okuła mówiąc, że jest to kwota 1 000 zł. za hektar, po 

uwzględnieniu inflacji jest to  ok. 1100 zł/ha. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXXIV/233/2021 Rady 

Miejskiej w Tykocinie z dnia 24 marca 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody  na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Tykocin na okres powyżej 3 lat z 

dotychczasowym dzierżawcą oraz o wyrażeniu zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy, głosowało 9 radnych. Uchwała została przyjęta większością 

głosów, 8- osób za, 1 osoba wstrzymała się.  

 

Do punktu 11 porządku obrad 

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu jedenastego, po czym 

zwróciła się do Pani Marty Okuła o omówienie projektu uchwały. 

 Pani Marta Okuła podinspektor ds. gospodarowania  nieruchomościami w Urzędzie Miejskim 

w Tykocinie powiedziała, że przedmiotem uchwały jest nieruchomość stanowiąca własność Gminy 

Tykocin, położona w obrębie Tykocin przy ul. 11 Listopada, oznaczona jako działka nr 1491 o 

powierzchni 394 m². Położona nad rzeką Narew, nie posiada dostępu do drogi publicznej przyległa jest 

do 3 działek siedliskowych położonych przy ul 11 listopada w Tykocinie. 

 

 Pytanie zadała Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska: czy są jacyś 

współwłaściciele tej działki? 

 Odpowiedzi udzieliła Pani Marta Okuła mówiąc, że właścicielem  działki jest gmina.  

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska dodała, że wniosek dotyczący sprzedaży tej 

działki został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu komisji infrastruktury i finansów. 



 

 Pytanie zadał Radny Emil Wesołowski: jaka jest szacowana wartość działki? 

 Odpowiedzi udzieliła Pani Marta Okuła mówiąc, że możemy zlecić oszacowanie działki dopiero 

po wyrażeniu zgody przez radę  na jej zbycie. Sugerując się przykładem wycenianych nieruchomości 

Pani Marta powiedziała, że jest to koszt minimum 100 zł za metr. 

 

 Pytanie zadał Radny Emil Wesołowski: po co zbywać działkę przy deptaku? 

 

 Odpowiedzi udzieliła Pani Marta Okuła mówiąc, że działka nie posiada dostępu do drogi 

publicznej. 

 Kilka słów wyjaśnienia udzielił również Pan Burmistrz mówiąc, że dostęp do działki jest bardzo 

utrudniony, co sprawia, że ta działka jest  mało funkcjonalna zarówno dla Urzędu Miejskiego jak  i 

potencjalnych innym osób chcących ją kupić. Najlepszą korzyść z tej działki będą mieli właściciele 

najbliżej sąsiadujący. 

Jeśli zaś chodzi o inne nieruchomości przy deptaku, Pan Burmistrz powiedział, że trwają prace na 

działce po byłej mleczarni. Została ona uprzątnięta i przygotowana do kolejnych inwestycji. Podobnie 

jest z działką przy placu Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej, tam również trawią prace 

rozbiórkowe i również przygotowujemy ten plac do użytku publicznego. 

 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXXIV/234/2021 Rady 

Miejskiej w Tykocinie z dnia 24 marca 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie z zasobu 

gminnego nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Tykocin, gm. Tykocin głosowało 9 

radnych. Uchwała została przyjęta większością głosów, 7- osób za, 2 osoby przeciw.  

  

 

Do punktu 12 porządku obrad 

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu dwunastego, po czym 

zwróciła się do Pani Wiesławy Sakowicz-Dąbrowskiej o omówienie projektu uchwały.  

 

 Pani Wiesława Sakowicz-Dąbrowska podinspektor w Urzędzie  Miejskim w Tykocinie 

powiedziała, że działając na podstawie ustawy o ochronie zwierząt z 1997 roku został sporządzony 

Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi na 2021 rok. Program został wysłany do zaopiniowania 

do Powiatowego Lekarza Weterynarii, Kół Łowieckich działających na terenie gminy Tykocin oraz 

Towarzystwa opieki nad zwierzętami. Program zastał zaopiniowany pozytywnie przez ww instytucje.    

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się z prośbą do Pani Wiesławy 

Sakowicz Dąbrowskiej o przypomnienie, gdzie obecnie znajduje się pensjonat dla zwierząt z naszej 

gminy i jakie są roczne koszty utrzymania. 

 Pani podinspektor powiedziała, że bezpańskie psy odłowione z terenu gminy Tykocin 

przebywają w Pensjonacie dla bezpańskich  zwierząt „Cyganowo” k. Sejn, dla którego płacimy w formie 

ryczałtowej, rocznie jest to  kwota 73.800,00 zł. Na chwilę obecną przebywają tam 3 psy odłowione w 

gminie Tykocin.  

 Kilka słów dodał Pan Burmistrz Mariusz Dudziński mówiąc, że obecne schronisko w którym 

przebywają psy odłowione w naszej gminie jest dobrym miejscem zarówno pod kątem opieki nad 

zwierzętami jak również pod względem działania systemu adopcyjnego. Działania te pokazują, że jest 



bardzo dużo ludzi dobrej woli, którym nie jest obojętny los bezdomnych zwierząt, a  pieski, które są 

zgłaszane  do adopcji szybko znajdują nowych właścicieli.  

Korzystając z okazji Pan Burmistrz w imieniu własnym jak również całej rady  serdecznie podziękował 

Pani Ani, która bardzo pomaga w adopcji zwierząt i sama również adoptuje zwierzęta odłowione z 

terenu gminy Tykocin. 

 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXXIV/235/2021 Rady 

Miejskiej w Tykocinie z dnia 24 marca 2021 r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Tykocin w 

2021 roku głosowało 9 radnych. Uchwała została przyjęta większością głosów, 8- osób za, 1 osoba 

wstrzymała się. 

 

Do punktu 13 porządku obrad 

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu trzynastego, a 

następnie przeszła do odczytania uzasadnienia podjęcia niniejszej uchwały, które brzmiało: 

„W dniu 27 stycznia 2021 r. została podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody  na zawarcie 

porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Tykocin a Gminą Krypno. 

Po uzgodnieniach z Podlaskim Urzędem Wojewódzkim w Białymstoku, w treści uchwały należy 

jedynie zmienić zapis § 5 o następującą treść: „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”, pozostała 

treść uchwały pozostaje bez zmian.” 

 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.  

 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXXIV/236/2021 Rady 

Miejskiej w Tykocinie z dnia 24 marca 2021 r. zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Tykocin a Gminą Krypno 

głosowało 9 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Do punktu 14 porządku obrad 

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu czternastego, po czym 

zwróciła się do Pani Cecylii Zalewskiej o omówienie projektu uchwały. 

 Pani Cecylia Zalewska, kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Tykocinie powiedziała, ze Gminny Program Wspierania Rodziny w Gminie Tykocin został opracowany 

na lata 2021-2023 i jest to obowiązek ustawowy. Obowiązek wspierania rodziny oraz organizacja pieczy 

zastępczej w zakresie ustawowym spoczywa na jednostkach samorządu terytorialnego oraz na organach 

administracji rządowej. W ustawie zostały określone kompetencje oraz zakres zadań i  działań pomiędzy 

samorządami. Następnie po krótce omówiła diagnozę sytuacji rodzin w gminie Tykocin, liczbę osób 

objętych pomocą społeczną na przestrzeni 2018, 2019 i 2020 r., liczbę rodzin objętych wsparciem 

asystenta rodziny na przełomie 3 lat oraz omówiła liczbę wszczętych i zakończonych procedur 

Niebieskiej Karty również na przestrzeni roku 2018, 2019 i 2020. 

 Pani Kierownik MGOPS w Tykocinie dodał, że Program jest dedykowany do rodzin i dzieci z 

terenu Gminy Tykocin, a w szczególności: 

• rodzin przeżywających problemy opiekuńczo -  wychowawcze; 

• rodzin dysfunkcyjnych; 



• rodzin zagrożonych umieszczeniem dzieci w pieczy zastępczej; 

• rodzin, którym zostały odebrane lub ograniczone prawa rodzicielskie. 

 Głównym celem Programu jest podejmowanie działań i tworzenie możliwości   korzystnych do 

prawidłowego wykonywania funkcji opiekuńczo-wychowawczych oraz rozwój systemu wsparcia 

rodziny skoncentrowanego na realizacji działań profilaktycznych oraz skutecznej  interwencji. 

 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXXIV/237/2021 Rady 

Miejskiej w Tykocinie z dnia 24 marca 2021 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny w Gminie Tykocin, głosowało 9 radnych. Uchwała została przyjęta większością 

głosów, 8- osób za, 1 osoba wstrzymała się. 

 

 

Do punktu 15 porządku obrad  

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu piętnastego, następnie  

zwróciła się do Pani Urszuli Gołębiewskiej o omówienie projektu uchwały.  

 Pani Urszula Gołębiewska Kierownik Referatu Organizacyjnego w Urzędzie Miejskim w 

Tykocinie powiedziała, że zgodnie z ustawą o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 prowadzenie żłobka 

lub klubu dziecięcego wymaga wpisu do rejestru żłobków i klubów dziecięcych. Zgodnie z art. 33 tej 

ustawy rada miejska w drodze uchwały ustala wysokość opłaty za dokonanie wpisu do rejestru żłobków 

i klubów dziecięcych. Wysokość opłaty nie może być wyższa niż tysiąc złotych. W projekcie uchwały 

zaproponowano opłatę w wysokości 100 złotych. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.  

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXXIV/238/2021 Rady 

Miejskiej w Tykocinie z dnia 24 marca 2021 r. w sprawie wysokości opłaty za wpis do rejestru 

żłobków i klubów dziecięcych, głosowało 9 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 Glos zabrał Pan Burmistrz Mariusz Dudziński, który podziękowała Radnym za przyjęcie 

niniejszej uchwały. Dodał, że prace budowlane w żłobku dobiegają końca, warunki lokalowe są bardzo 

dobre i na dzień dzisiejszy do żłobka zapisanych jest 19 dzieci. Wyjaśnił również, że tak niska kwota 

dopłaty, 100 zł., wynika z tego, że jako Urząd Miejski postaraliśmy się o dofinansowanie 

funkcjonowania  placówki na okres 2 lat. Pan Burmistrz poinformował również, że oficjalne otwarcie 

żłobka planowane jest  po 20 tym kwietnia. 

 

Do punktu 16 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu szesnastego, 

następnie  zwróciła się do Pani Urszuli Gołębiewskiej o omówienie projektu uchwały. 

 Pani Urszula Gołębiewska powiedziała, że w dniu 26 listopada 2020 r. Rada Miejska w 

Tykocinie podjęła uchwałę w sprawie zamiaru  przekształcenia z dniem  31 sierpnia 2021 r. przedszkola 

w Tykocinie poprzez przeniesienie jego siedziby do Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Tykocinie. 

 Dodała, ze Burmistrz Tykocina działający w tej sprawie jako organ wykonawczy w/w uchwałę 

intencyjną przesłał pismem do Podlaskiego Kuratora Oświaty z prośbą o wydanie opinii w tej sprawie. 



W odpowiedzi otrzymano pozytywną opinię, która została wydana w dniu  8  marca 2021 roku. 

Burmistrz Tykocina  w ustawowym czasie tj. do  28 lutego 2021 r. poinformował pisemnie wszystkich 

rodziców dzieci uczęszczających do przedszkola o zamiarze przekształcenia przedszkola. Mając 

powyższe na uwadze należy stwierdzić, że zostały spełnione  warunki  wymagane prawem związane z 

przekształceniem przedszkola. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.  

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXXIV/239/2021 Rady 

Miejskiej w Tykocinie z dnia 24 marca 2021 r. w sprawie przekształcenia Przedszkola w 

Tykocinie, ul. Szkolna 1, 16-080 Tykocin poprzez przeniesienie jego siedziby , głosowało 9 radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Do punktu 17 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu siedemnastego, 

następnie  zwróciła się do Pani Urszuli Gołębiewskiej o omówienie projektu uchwały. 

 Pani Urszula Gołębiewska Kierownik Referatu Organizacyjnego w Urzędzie Miejskim w 

Tykocinie powiedziała, że zgodnie z ustawą o opiece nad dziećmi do lat 3 wysokość opłaty za pobyt 

dziecka w żłobku tworzonym przez gminę, opłaty dodatkowej za pobyt przekraczający 10 godzin 

dziennie oraz maksymalną  wysokość opłaty za wyżywienie i ewentualne zwolnienie z ponoszenia tych 

opłat ustala  Rada Gminy w drodze uchwały. Niniejsza uchwała zakłada opłatę za pobyt dziecka w 

żłobku w związku z opieką  wykonywaną w wymiarze do 10 godzin dziennie, opłaty dodatkowo za 

opiekę wydłużoną niż 10 godzin dziennie czasu pobytu oraz ustalenie maksymalnych  wysokości opłat 

za wyżywienie. Opłata stała, zryczałtowana jaką będą ponosili rodzice bądź opiekunowie prawni 

dziecka będzie wynosiła 100 złotych i będzie to opłata miesięczna za pobyt dziecka w żłobku. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.  

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXXIV/240/2021 Rady 

Miejskiej w Tykocinie z dnia 24 marca 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt 

dziecka, maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie oraz określenia warunków zwolnienia od 

ponoszenia tych opłat w Żłobku Samorządowym prowadzonym przez gminę Tykocin, głosowało 

9 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Do punktu 18 porządku obrad  

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu osiemnastego, 

następnie  zwróciła się do Pani Urszuli Gołębiewskiej o omówienie projektu uchwały.  

 Pani Urszula Gołębiewska, powiedziała, że podjęcie niniejszej uchwały wynika z faktu 

uregulowania zasad przyznawania dodatku funkcyjnego dla wicedyrektorów oraz nauczycieli 

wykonujących funkcje w związku z nieobecnością dyrektora szkoły. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

  

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXXIV/241/2021 Rady 

Miejskiej w Tykocinie z dnia 24 marca 2021 r. zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu 



wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Tykocin, 

głosowało 9 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 

Do punktu 19 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska przypomniała, że na posiedzeniu komisji, 

Radni wyrazili zgodę na przedłużenie terminu płatności II raty do 30 września za korzystanie z zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych, po czym przeszła do odczytania projektu uchwały. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.  

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXXIV/242/2021 Rady 

Miejskiej w Tykocinie z dnia 24 marca 2021 r. w sprawie przedłużenia do dnia 30 września 2021 

roku terminu wniesienia opłaty  II raty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych, płatnych do 31 maja 2021 roku w lokalach gastronomicznych na terenie Gminy 

Tykocin, głosowało 9 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Do punktu 20 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu dwudziestego a 

następnie zwróciła się do Pan Burmistrza Mariusza Dudzińskiego o zabranie głosu. 

 Pan Burmistrz po krótce omówił potrzebę podjęcia niniejszej uchwały. Zwrócił uwagę na fakt, 

że budynek kultury powinien być reprezentacyjny i na tyle funkcjonalny aby swoje miejsce w nim 

znalazły również inne grupy funkcjonujące na terenie gminy jak chociażby orkiestra czy teatr amatorski. 

Dodał, że idea jest taka, aby skupił on cała kulturę  gminy w jednym miejscu. 

 Głos zabrał Pan Wojciech Cymbalisty Dyrektor Centrum Kultury w Tykocinie, który 

uzupełniając wypowiedź Pana Burmistrza dodał, że obecny Status Centrum jest już przestarzały, 

zawiera błędy i zapisy nie zgodne z obowiązującymi przepisami. Prócz tego sama nazwa stwarza 

problemy, gdyż  jest nazwą trudną do zapamiętania  i wyróżnienia zwłaszcza z racji ilości funkcji.  

 Pan Dyrektor wyjaśnił, że nowy statut z nową nazwą pozwoli w pełni rozwijać się obecnemu centrum, 

realizować wszystkie zadania z innymi instytucjami pozarządowymi czy też pozwoli na  realizację 

zadań zleconych przez samorząd gminny lub inne samorządy. A wszystko z myślą o tym,  aby obecne 

centrum mogło w pełni odpowiadać potrzebom mieszkańców. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag.  

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XXXIV/243/2021 Rady 

Miejskiej w Tykocinie z dnia 24 marca 2021 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany 

nazwy Centrum Kultury, Sportu i Turystyki Ziemi Tykocińskiej w Tykocinie na Port Kultury 

Tykocin i nadania nowego statutu samorządowej instytucji kultury zorganizowanej przez gminę 

Tykocin – Port Kultury Tykocin, głosowało 9 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 

 

   



Do punktu 21, 22 i 23 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu dwudziestego 

pierwszego, dwudziestego drugiego i dwudziestego trzeciego a następnie zwróciła się do Pani Celiny 

Zalewskiej o omówienie sprawozdań. 

 Pani Celina Zalewska Kierownik Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tykocinie 

pokrótce omówiła sprawozdania z zakresu działalności ośrodka. Dodała, że z roku na rok działalność 

ośrodka się rozrasta. Pani Kierownik dodała, ze na chwilę obecna ośrodek zatrudnia 10 osób w tym 

jedna osoba jest na zastępstwo. Ogółem budżet za 2020 rok  wyniósł 10 009 388,05 zł. 

 Radny Emil Wesołowski zwrócił uwagę na różnicę w kwocie odpłatności za pobyt w pieczy 

zastępczej między rokiem 2019 a 2020. Zapytał skąd ta różnica? 

 Odpowiedzi udzieliła Pani kierownik MGOPS w Tykocinie mówiąc, że  w 2019 roku dziecko 

zostało objęte pieczą pod koniec listopada i ta odpłatność dotyczy tylko dwóch miesięcy, poniesiono 

więc odpłatność za miesiąc listopad i grudzień, stąd tez taka mała kwota. 

Do punktu 24 porządku obrad 

 Brak interpelacji i zapytań Radnych 

Do punktu 25 porządku obrad 

Głos zabrał Pan Burmistrz Mariusz Dudziński, który po krótce poinformował Radnych  o bieżących 

inwestycjach, a mianowicie: 

-  kończą się prace związane ze żłobkiem, 

-  dobiegają końca prace związane ze Stacją Uzdatniania Wody w miejscowości Sierki, 

 - trwają prace związane z budową ścieżki dydaktycznej.  

Po omówieniu trwających inwestycji Pan Burmistrz oddał głos zaproszonemu na sesję Panu Adama 

Rudawskiemu. 

 Pan Adam Rudawski powiedział, jest tu w imieniu nie tylko swoim ale również innych 

mieszkańców, którzy otrzymali od burmistrza Tykocina pismo informujące o tym, ze muszą zostać 

usunięte z płotów plakaty i banery reklamowe. Wypowiedź Pana Adama uzupełnił Pan Burmistrz 

mówiąc, że właściciele na swoich posesjach mogą mieć plakaty z tym, że Tykocin jest w strefie 

zabytkowej i ta strefa publiczna o zwłaszcza to co w niej umieszczamy musi być uzgodnione z 

Konserwatorem Zabytków.  

 Pan Adam Rudawski powiedział, że w skutek obecnej sytuacji, jaka panuje w kraju, załatwienie 

jakiejkolwiek sprawy w Urzędzie jest wydłużone w czasie, w związku z tym zwrócił się do Państwa 

Radnych aby  jako Rada Miejska wystąpiła  do Konserwatora Zabytków z pismem  aby ustalił  co wolno 

a czego nie wolno i jak te reklamy maja wyglądać, a następnie podjąć to w formie uchwały i podać do 

publicznej wiadomości.  

 

 

 

   



Do punktu 26 porządku obrad 

Wyczerpując porządek obrad, Przewodnicząca Rady Miejskiej w Tykocinie podziękowała 

wszystkim za udział w obradach Sesji, tym samym zamknęła  obrady o godz. 12.10, dziękując 

wszystkim za przybycie. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

Anna Nartowicz 

 

 

 


